



Dr. Devon Q. Horton, *ပျံ့နှံ့တော်အခိုင်*

KAREN
Mr. Diijon DaCosta, Sr., *Board Chair*
Mrs. Deirdre P. Pierce, *Vice Chair*
Mrs. Anna Hill
Mrs. Whitney McGinniss
Mrs. Allyson Gevertz
Mrs. Vickie B. Turner
Dr. Joyce Morley

လာတော်ကထူးထိုင်ရုလီအိတဘျီလီအင်္ဂီ-
လါမးရး 12 သီ, 2024

လာတော်ဆဲးကျီးအင်္ဂီ-
Donald Porter, *Ed.D.* 678-481-4110
Carla Parker 404-734-1717

**Cognia အတော်ကွက်ကဒါကုလင်ကတော်ဟ်ဖျါထိုင်ဝဲ ပါဆုကမံးတံာ်အတော်ပတော်ဆုဂုထိုင်ဝဲဒီး
အဝဲသ့ဒ်အိဒ်ဒီးတော်အာဂ်လီဟ့ဂ်လီသးလါကမဂုထိုင်ဝဲဆုညါကွက်ကွက်န့ဒ်လီ**

(STONE MOUNTAIN, GA) – DeKalb County School District (DCSD) အိဒ်ဒီးဘိးဘ်သ့ညါဝဲဘ်သး Cognia အတော်ကွက်ကဒါကုတော်ဟ်ဖျါ လါတော်မအိတယံာ်ဘိးဘ်တခါအံးအစာ လါတော်မန့အိသ့ဂုထိုင်ဝဲန့ဒ်လီ. လံာ်ဟ်ဖျါတခါအံး ဒုးန့ဒ်ဖျါထိုင်ဝဲ ကီရ်ဂ်ခိဒ်န့ဒ်တဖှ် မလါပဲ အဝဲသ့ဒ်အတော်မံးတော်မဒီးမူဒါလါအလီဘာ် လါအဝဲသ့ဒ်ပါဆုတော်တီပတီလါအဘာ်တော်ဟ်ဖျါတုာ်အိအသိးန့ဒ်လီ.

တော်သမံသိးတော်မအံး ဘာ်တော်မအိဝဲလါနီဂ်ဝဲဘာ် 1-3 သီ, 2023 ဒီးတော်တိာ်ကျဲယာ်ဒ်သိးတော်ကကွက်သမံထဲဝဲ DCSD အတော်လဲထိုင်လဲထိုင်လါ အဘာ်ထွဲဒီး Cognia တံးဒုးန့ဒ်တော်မအပတီ 1.5 လါအပူကွက် တော်ဟ်ပနီဂ်ဟ်ကဲအကျိအကျဲအသိး ဒီးပိာ်ထွဲတော်နီဂ်အပတီ ဒ်တော်မတော်ကွက် ကဒါကုတော်မတော်ဟ်ဖျါလါအဘာ်တော်မတုာ်အိ ဝဲလါနီဂ်ဝဲဘာ် 8-11သီ, 2022 န့ဒ်လီ. ကီရ်ဂ်ခိဒ်န့ဒ်တဖှ်တုာ်လိာ်သးခုဝဲဒီး တော်လဲထိုင်လဲထိုင် တံးကွဲနီဂ်အံးန့ဒ်လီ.

DCSD ပျံ့နှံ့တော်အခိုင် Dr. Devon Q. Horton ဝံးဝဲ “COGNIAအတော်ကွက်ကဒါကု DeKalb County ကွဲကမံးတံာ်တော်လဲထိုင်လဲထိုင် ဒီးတော်ပတော်ဆုအံး မှော်တော်အာဂ်လီအိလီတခါ လါအဝဲသ့ဒ်အတော်ဟ်လီသးအဂ်အကျဲ လါကွဲဖိတဖှ်အတော်မန့အင်္ဂီန့ဒ်လီ. အဝဲသ့ဒ်အိဒ်ဒီးတော်အာဂ်လီဟ့ဂ်လီသးလါ ကဆဲးမဂုထိုင်ဝဲဒီး. အဝဲသ့ဒ်ဒုးအိထိုင်စုာ်ကိးဝဲတော်မလိ လါအိဒ်ဒီးတော်ဆိတလဲအတော်လဲမိဖျါတဖှ် ဒ်သိးကဟ့ဂ်စိဟ့ဂ်ကမိကွဲဖိတဖှ် ကဂုထိုင်ပသီ ထိုင်လါတော်ကွက်ဘာ်ကွက်သ့. တံးရဲလိာ်မုာ်လိာ်ဒီး လါနီဂ်သးအတော်ဂဲတကပန့ဒ်လီ.” အဝဲသ့ဒ်ကဲခိဒ်န့ဒ်လါအိဒ်ဒီးတော်ထိုင်စိ ဒီးအတော်မသကိးတော် အကျိအကျဲ ဟ့ဂ်ဒုးအိထိုင်ဝဲတော်ပနီဂ် လါတော်ကွက်ဘာ်ကွက်သ့လါအလါပဲဒီးကံာ်စိအမဲာ်ညါ တံးအံးဒုးကဲထိုင်စုာ်ကိးအဝဲသ့ဒ် လါအကဲထိုင်ဝဲတော်မလိ လါကွဲကမံးတံာ်အဂဲတဖှ်လါထံကီဒ်ဘာ်အပူန့ဒ်လီ.”

Cognia တော်ကွက်စုာ်ကိးအတော်ကွက်ကဒါကု တော်ဟ်ဖျါဝဲဖျါထိုင်စုာ်ကိးဝဲ “ဂုထိုင်” လါအဘာ်ထွဲဒီးကမံးတံာ်တော်ပတော်ဆု အတီပတီတဖှ်စုာ်ကိးန့ဒ်လီ. လါဆိဒ်တော် တဲဖျါထိုင်စုာ်ကိးဝဲ, “ကမံးတံာ်ထဲးဂံာ်ထဲးဘါ လါတော်မသကိးတော်ဒ်သိးကကဲထိုင်တော်ဘာ်ဘျူး လါကီရ်ဂ်အင်္ဂီဒီးလါဆိဒ်တော် ကွဲဖိတဖှ် အတော်မန့အင်္ဂီန့ဒ်လီ. လံာ်ဟ်ဖျါဝဲဖျါထိုင်စုာ်ကိးဝဲလါ, “ကမံးတံာ်ကရဲဖိတဖှ် အိဒ်ဒီးတော်သ့ဒ်ဆုဒ်သးဂဲ လါအဝဲသ့ဒ်အတော်မံးတော်မအပူ. ဒီး ပျံ့အါဂဲဟံးထိုင်ဖိထိုင်ဝဲ မူဒါဖးဒ်လါကဟံးယာ်ဂံာ်ကျဲဝဲ ဒီးဒုးအိထိုင်ဝဲတော်မအကျဲသန့တဖှ် ဒီးတော်မအကျိအကျဲသ့ဒ်တဖှ်န့ဒ်လီ.

ကမံးတံာ်ပျံ့ဟါလီဆုဒ်နီ, Board Chair Mr. Diijon DaCosta, Sr ဝံးဝဲ, “DeKalb County တော်ကွက်ဘာ်ကွက်သ့ကမံးတံာ် ဘာ်သ့ဒ်ဘာ်သးစုာ်ကိးဝဲဒီး တော် အစာလါအဘာ်တော်မန့အိလါအံးကတော်လါ Cognia န့ဒ်လီ.ဘာ်ဆုဒ်ပသ့ညါစုာ်ကိးလါ တော်လါကဘာ်မဂုထိုင်ဝဲအိဒ်ဒီးအါမးစုာ်ကိးန့ဒ်လီ.” အဝဲအံး မှော်တော်ဟ်ဖျါထိုင် တံးအိဆုညါလါဘာ်မဲဝဲတော်အိအါမးဒီး လါကမံးတံာ်တဖှ်အံးကမအုဒ်ထိုင်ဝဲဒီး တော်ဟါယာ်လါတော်ကဟ်ဒ်ဟ်ထိုင် ကမျါအကျိသ့ဒ် တဖှ်န့ဒ်လီ. DeKalb County တော်ကွက်ဘာ်ကွက်သ့ကမံးတံာ် ဆဲးအိဒ်ဒီးတော်ဟ့ဂ်လီသး လါကမသကိးတော်ဒ်သိးကမဂုထိုင်ဝဲ ကမံးတံာ်တော်ပတော်ဆု ဒီးကမအုဒ်ထိုင်ဝဲဒီး ဟါယာ်တော်ဂုထိုင်အဝဲအံးတော်မတဖှ် ဒ်သိးပပူကွက်ဘာ်ကွက်သ့ဒ်တဖှ်အတော်အိမူဆုညါအင်္ဂီန့ဒ်လီ.”

-ဆဲးဆုညါ-

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအံၤ တဲဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲ ကမံးတံၢ်အတၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးသး ဝဲလါဖျါတြုၤအါရံၣ် 2023 န့ၣ်လီၤ. ကမံးတံၢ်ကရၢဖိတဖၣ် ကွၢ်ကဒါက့ၤဝဲ ဝဲလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် 2022 အလံာ်ဟံၣ်ဖျါ ဒီးတဲသကိးဘၣ်ယး တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအစၢတဖၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်မၤဂ့ၤထီၣ်ဝဲ တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အအိၣ်ဖျါလၢ တၢ်ဟံၣ်ဖျါအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲ, “ဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်အိၣ်ဖျိၣ်သကိးသးဝဲလါတြုၤအါရံၣ်2023အမဲာ်ညါ,ဝဲလါအ့ၣ်ဖျါApril 19ကမံးတံၢ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢတၢ်မၤ ညီၣ်န့ၢ်အိၣ်န့ၣ် ကမံးတံၢ်ကရၢဖိတဖၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ဒီးတဲသကိးတၢ်ဘၣ်ယး တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအစၢတဖၣ် လၢလါနီၣ်ဝုဘၢၣ် 2022 တၢ်ကွၢ်စ့ၢ်ကယၢ်အ တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.” “ကရၢဖိတဖၣ် ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဒီးတူၢ်လီၤဝဲ တၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအစၢတဖၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ် ကမၤအါထီၣ်ဝဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ဟံးန့ၢ်မူဒါလၢအဝဲသ့ၣ်တကယၤ ဒ်သိးကမၤလီၤတံၢ်ဝဲ တၢ်ဖံးတၢ်မၤလၢအဝဲသ့ၣ်မၤဝဲတဖၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဝဲ ကမံးတံၢ်ခဲလၢာ်ဟံၣ်ဖျိၣ် မၤသကိးတၢ် လၢအိၣ်ဒီးတၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤဒီးအကဲဘျုးန့ၣ်လီၤ.”

Cognia တၢ်ကွၢ်စ့ၢ်ကယၢ်အတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ တၢ်ဟံၣ်ဖျါဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဝဲ DCSD ဒ်သိးကမၤလၢပွဲၤလၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢလၢအံၤ “ဆူညါတပတီၢ်” လီၤ.

- ကွၢ်ကဒါက့ၤဒီးနီၤဟ့ၣ်လီၤ တၢ်အစၢလၢတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဆူပုၤလၢအဘၣ်ထွဲမၤယုာ်သကိးတၢ်တဖၣ်အအိၣ်
- မၤလီၤတံၢ်လၢကမံးတံၢ် ကမၤလၢမၤပွဲၤဝဲကမံးတံၢ်အတၢ်ပတၢ်ဆှၢ တုၤလီၤတီၤလီၤလၢအိၣ်ဒီးကံၢ်စိတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဘၣ်အလၢအပွဲၤ တၢ်မၤလိအဆၢကတီၢ်
- ထီၣ်န့ၣ်မၤတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤဒီးဘျီဂ့ၢ်ထီၣ်ကမံးတံၢ်ကရၢဖိလံာ်န့ၣ်ကျဲ
- ဒ်အညီၣ်န့ၢ်အသိး မၤတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤဒီးမၤသီထီၣ်က့ၤ တၢ်မၤအကျဲသန့တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကျဲတဖၣ် ဒ်သိးတၢ်ကမၤလီၤတံၢ်လၢတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်ဘျီဒီးဘၣ်ဒါဒီးအကြးအဘၣ်ဝဲဒီးခ့ၢ်ဆၢကတီၢ်.
- မၤတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ တၢ်ပာ်ယုာ်မၤဘၣ်ထွဲလိာ်သးတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်ကဲ (Accreditation Engagement) လၢအဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဒ်ညီၣ်န့ၢ်အသိး တချုး လါယုၤ 30 သီ, 2027 ဒိဖျိကီၢ်ရၢၣ်မၤလၢပွဲၤဝဲ Cognia အတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ တၢ်ဒုးန့ၣ်တၢ်မၤအပတီၢ် 1.5 အတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိအယိလံာ်န့ၣ်လီၤ.

Cognia ဟ့ၣ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်ကဲတၢ်အုၣ်ကီၤလၢလၢပွဲၤဝဲအုၣ်ဆူ DCSD တုၤလၢ လါယုၤ 30 သီ, 2027 န့ၣ်လီၤ. Cognia™ မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ကရၢကရိလၢတအိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဘျုး. တဘၣ်ထွဲဒီးပဒိၣ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိအံၤမၤဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်ဟံၣ်ပနီၣ်ဟံၣ်ကဲတၢ်အုၣ်ကီၤတဖၣ် ဆူတီၤဖျိဒီးတီၤခၢၣ်သးကွီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တကတီၢ် ယိပမၤတၢ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိအါန့ၢ် 36,000 ဖုအဂီၢ် လၢအအိၣ်ဒီးကွီၣ်ဖိအဂၤ 25 ကကွၢ်ဘျီဒီးပုၤသိၣ်လိတၢ်ဖိတကကွၢ်လၢထံကီၢ်အဘၣ် 80 အပူၤန့ၣ်လီၤ.

Cognia အတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါအလၢအပွဲၤလၢ DCSD အဂီၢ်တၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်သ့ၣ် ဝဲကီၢ်ရၢၣ်အပုၤယဲၤသန့ [ဝဲအံၤ](#) န့ၣ်လီၤ.